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Č. j.: karek/0072/24 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 16. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 26. listopadu 2024 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 35 senátorů z celkového počtu 43 (viz příloha).  

(21 senátorů přítomno prezenčně, 14 senátorů online) 

 

Program zasedání: 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

5. Návrh V. změn Vnitřního mzdového předpisu Univerzity Pardubice. 

6. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2025 a 2026. 

7. Informace k aktivitám SAFE UPCE. 

8. Různé. 

 

 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 35 senátorů. 

 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 16. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. Předseda 

dr. Bělina informoval, že dnešní zasedání je hybridní. Na začátku proběhla jmenovitě kontrola 

senátorů přihlášených online. Bylo sděleno, že kvorum pro usnášeníschopnost AS UPCE 

a schválení usnesení je 22 senátorů/hlasů. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Bc. Marek Manojlín a Ing. Ondřej Kuba, Ph.D., byli 

schváleni následným hlasováním.  

 

Hlasování se účastnilo 35 senátorů. 

Výsledek hlasování: 34 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 
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2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla 

poskytnuta senátorům před zasedáním. K tomuto materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky 

a neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 35 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla schválena. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina informoval, že program zasedání obdrželi senátoři v předstihu jako součást 

pozvánky na zasedání. Pozvánka na 16. zasedání AS UPCE byla zveřejněna na intranetu 

i vnějších webových stránkách. Senátoři byli seznámeni s programem zasedání a požádáni 

o případné doplnění programu.  

Nikdo nepřednesl žádné další návrhy ani připomínky, tedy dr. Bělina vyzval senátory 

k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 35 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen. 

 

4. Informace o činnosti předsednictva Akademického senátu Univerzity Pardubice.  

Dr. Bělina uvedl bod č. 4 programu a stručně informoval přítomné o proběhlé činnosti 

předsednictva AS UPCE. Zmínil především přípravu programu zasedání AS UPCE a dále 

harmonogram zasedání AS UPCE pro rok 2025. Mimo jiné uvedl, že v říjnu 2025 proběhne 

volba rektora UPCE, zdůraznil, že bude realizována výhradně v prezenční formě. Taktéž 

se budou konat volby do senátu AS UPCE a s největší pravděpodobností dne 6. ledna 2026 

proběhne ustavující zasedání AS UPCE. Rektor prof. Čapek potvrdil, že s předsedou AS UPCE 

předběžně projednali termíny zasedání a doplnil, že dne 21. ledna 2025 je plánováno zasedání 

AS UPCE, kde bude projednán Plán realizace strategického záměru UPCE. V nejbližší době 

bude také stanoven termín zasedání AS UPCE k projednání rozpočtu UPCE. 

5. Návrh V. změn Vnitřního mzdového předpisu Univerzity Pardubice. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 5 a požádal o představení návrhu předkladatele rektora prof. Čapka. 

Rektor podal základní informace k projednávanému materiálu a následně předal slovo garantce 

návrhu doc. Liběně Černohorské. Doc. Černohorská seznámila přítomné s předloženým 

návrhem Vnitřního mzdového předpisu a informovala o provedených změnách oproti 

předchozímu znění.  

Dr. Bělina zmínil průběh projednávání tohoto materiálu a stanovisko Ekonomické komise 

AS UPCE.  

Ekonomická komise projednala per rollam návrh V. změn Vnitřního mzdového předpisu 

Univerzity Pardubice a komise tento materiál doporučuje k přijetí akademickým senátem. 
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V diskusi vystoupili dr. Michal Kleprlík a Bc. Vrubel. Na dotazy postupně odpověděli rektor 

prof. Čapek a kvestor Ing. Gabriel. 

Nikdo nevznesl žádné připomínky ani další dotazy, dr. Bělina ukončil rozpravu a vyzval 

senátory k hlasování.  

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil návrh V. změn Vnitřního 

mzdového předpisu Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 35 senátorů. 

Výsledek hlasování: 35 PRO, 0 PROTI, 0 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh na usnesení byl přijat. 

 

6.  Návrh střednědobého výhledu rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2025 a 2026. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 6 a předal slovo předkladateli návrhu rektorovi prof. Čapkovi. 

Po úvodním slovu předal rektor prof. Čapek slovo garantovi návrhu, kvestorovi Ing. Gabrielovi. 

Kvestor pohovořil o přípravě materiálu a jaké jsou možné vyhlídky z Ministerstva školství, 

mládeže a tělovýchovy. 

Dr. Bělina zmínil průběh projednávání a stanovisko Ekonomické komise AS UPCE. 

Ekonomická komise projednala per rollam Návrh střednědobého výhledu rozpočtu Univerzity 

Pardubice na rok 2025 a 2026 a doporučuje materiál k přijetí akademickým senátem. 

 

V diskusi k tomuto bodu vystoupil dr. Bělina s dotazem na rektora ohledně možného navýšení 

finančních prostředků ve střednědobém výhledu rozpočtu vysokých škol, jež předkládá MŠMT 

oproti dosud plánovanému poklesu. Rektor prof. Čapek dotaz zodpověděl. 

Nikdo nevznesl žádné připomínky ani další dotazy, dr. Bělina ukončil rozpravu a vyzval 

senátory k hlasování. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil návrh střednědobého výhledu 

rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2025 a 2026 v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 35 senátorů. 

Výsledek hlasování: 34 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh na usnesení byl přijat. 

 

7. Informace k aktivitám SAFE UPCE. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 7 a požádal o představení bodu předkladatelku návrhu doc. Liběnu 

Černohorskou. Doc. Černohorská formou prezentace představila všem přítomným koncept 

SAFE UPCE a seznámila s jeho současnými hlavními aktivitami. 

 

14:49 se online připojil doc. Ing. Miloslav Hub, Ph.D. Celkem 36 senátorů, prezenčně 21, 

online 15. 
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Následovala diskuse, ve které vystoupil Bc. Manojlín, dr. Michal Kleprlík, dr. Bělina, doc. 

Culek a Mgr. Lavrenčíková. Dotazy se týkaly ustavení a fungování nové Etické komise UPCE, 

nového Etického kodexu UPCE, postavení ombudsosoby a jejího legislativního ukotvení 

v rámci vnitřního působení na UPCE a aktuálního stavu přípravy směrnice o činnosti 

ombudsosoby na UPCE. Na dotazy odpověděl rektor prof. Čapek a prorektorka 

doc. Černohorská. 

Do diskuse se zapojil také Bc. Vrubel, který se zajímal o plánované aktivity SAFE UPCE 

ve vztahu ke studentům. Bližší informace k tomuto dotazu sdělila doc. Černohorská a vyzvala 

SRUPa k součinnosti. 

V závěru diskuse dr. Bělina navrhl senátorům, aby se vyjádřili k možné účasti ombudsmanky 

na některém z dalších zasedání AS UPCE. 

Prezentace doc. Černohorské bude k dispozici na intranetových stránkách AS UPCE. 

Dále již nebyly vzneseny žádné další dotazy, diskuse k tomuto bodu byla tedy ukončena. 

 

8. Různé. 

Dr. Bělina uvedl bod č. 8 a vyzval k diskusi. 

O slovo se přihlásil Bc. Manojlín s připomínkou ohledně neúplného obdržení informací, které 

si vyžádal na předešlém zasedání a obdržel je jen částečně. Dr. Bělina se k připomínce vyjádřil 

a vysvětlil, že došlo k nedorozumění a upřesnil, jaký je řádný postup v případě žádosti 

o písemnou odpověď. 

Dále dr. Bělina informoval o schválené novele vysokoškolského zákona, další informace 

k tomuto tématu doplnil také rektor prof. Čapek. 

V závěru ještě dr. Bělina sdělil, že novým členem Ekonomické komise AS UPCE se stal 

dr. Karel Juryca (FEI) a také připomněl, že dne 3. prosince 2024 se bude konat schůzka 

k představení Plánu realizace strategického záměru UPCE pro rok 2025. 

 

V bodě Různé již nebyly položeny žádné další dotazy a nikdo další se nepřihlásil o slovo, tedy 

předseda AS UPCE dr. Bělina zasedání ukončil. Sdělil, že příští zasedání AS UPCE se bude 

konat dne 21. ledna 2025. 

 

Poté poděkoval všem přítomným za účast a zasedání AS UPCE bylo tímto ukončeno. 

 

Zapsala: Bc. Štěpánka Stryková 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

                                                                        předseda AS UPCE      


